
 
 

 

19. januar 2023 Siverth K. Heilmann 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Når man har intentioner om at udnytte det store vandkraftpotentiale i Tasersiaq, har 

Naalakkersuisut mod på at sikre og inkludere forsyning af Maniitsoq med el? 

(Inatsisartut medlem Siverth K. Heilmann, Atassut) 

 

Begrundelse 

Som Naalakkersuisut og Inatsisartut nok allerede ved, så har jeg førhen allerede fremsat forslag ang. 

etablering af vandkraftværk ved Tasersiaq, som har kæmpe potentiale for den største energikilde i 

Grønland, det skal samt også siges at Nukissiorfiits hovedkontor har påpeget og fremlagt at der er et 

stort potentiale for forsyning af energi fra den sydlige del af Maniitsoq, og det var den del som jeg 

har fremsat et forslag om i Inatsisartut, men som jeg har været nødsaget til tilbagetrække i sidste 

øjeblik. 

Vi har pligt som valgte politikere, at skulle se til at skaffe og udvikle rent og billigt energi til landet 

og befolkningen. Derfor havde jeg for længst fremsat forslag der kan indbringe Grønland store 

økonomiske potentialer, derfor er det nødvendigt at vi blandt befolkningen samt politikere finder et 

fælles fodslag. 

Derfor håber jeg inderligt at Naalakkersuisut kan besvare mit spørgsmål som vil være til gavn, hvis 

det ikke er tilfældet så skal man regne med at jeg igen vil fremsætte mit forslag igen. 

 


